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I. Inleidende uiteenzetting van
de heer Vincent De Wolf, indiener van

het voorstel van resolutie

De heer Vincent De Wolf merkt op dat zijn tekst ook 
over de gemeentelijke beheerders  gaat.   Gas kan grote 
rampen veroorzaken.  In 1994 was er een ontploffing in 
een  sociaal  wooncomplex  in  Sint-Agatha-Berchem. 
Meer onlangs waren er andere problemen in Schaarbeek 
en Luik.

In het Brussels Gewest zijn bijna 417.000 gasmeters in 
gebruik.  Volgens een studie van de dienst voor preventie 
van  risico's  van  Sibelga  vertoont  een  derde  van  de 
binnengasinstallaties  defecten.   De  gemeenten  van  de 
eerste kroon zijn lang vóór de Tweede Wereldoorlog en 
zelfs  vóór  de  Eerste  Wereldoorlog  gebouwd.   Veel 
Brusselse  huizen  hebben  nog  gasleidingen  die  voor 
gaslampen dienden.  Sommige bestaan nog altijd en zijn 
niet afgesloten van het gasdistributienet.

De  regelgeving  betreffende  de  veiligheid  van 
binnengasinstallaties  is  een  federale  bevoegdheid. 
Artikel  48 van het  koninklijk besluit  van 28 juni 1971 
luidt  als  volgt:  “Bij  de  opening  van  de  gasmeter, 
vergewist  de  gasverdeler  er  zich  van  dat  de 
binneninstallaties  gasdicht  zijn  voor  de  verdelingsdruk. 
Bovendien zal de gasverdeler, in geval van een geheel of 
gedeeltelijk  nieuwe  installatie,  van  de  installateur  een 
bewijs eisen waaruit blijkt dat de installatie beantwoordt 
aan de voorschriften van de overeenkomende van kracht 
zijnde normen NBN.”.  Er zijn controle-instellingen die 
erkend  zijn  door  de  Koning  en  moeten  nagaan  of  het 
voornoemde  artikel  48  wordt  nageleefd.   Vervolgens 
moet  elke  vakman  (verwarmingstechnicus,  loodgieter, 
installateur  van  boilers,  installateur  van  keukens, 
installateur van badkamers) de federale wetgeving vervat 
in  boek  IX  van  het  Wetboek  van  Economisch  Recht 
naleven.

Afgezien van de controle bij de ingebruikname van een 
gasmeter of bij de vervanging van een installatie, bestaat 
er geen systematische controle op de conformiteit.   De 
dichtheid  wordt  enkel  gecontroleerd  bij  de 
ingebruikname  van  een  gasmeter.   De  gasinstallaties 
verouderen,  kunnen  worden  beschadigd  of  worden 
aangetast door corrosie.

De  spreker  stelt,  via  de  EPB-reglementering 
betreffende de verwarmingsinstallaties, een oplossing op 
gewestelijk niveau voor.  Sinds 1 januari 2011 moet elke 
eigenaar van een verwarmingsketel van meer dan 20 kW, 
ongeacht of hij zijn pand verhuurt of bewoont, voldoen 
aan nieuwe eisen en zijn installatie laten controleren door 
een professional.  Voor stookolieketels moet de controle 
jaarlijks  en  voor  gasketels  om  de  drie  jaar  worden 

I. Exposé introductif de
M. Vincent De Wolf, auteur de

la proposition de résolution

M.  Vincent  De  Wolf fait  observer  que  son  texte 
concerne également les gestionnaires communaux. Le gaz 
peut  donner  lieu  à  des  catastrophes  majeures.  Une 
explosion  dans  un  bâtiment  de  logements  sociaux  s'est 
produite  en  1994  à  Berchem-Sainte-Agathe.  D'autres 
problèmes se sont posés plus récemment à Schaerbeek et 
à Liège.

Il  y  a  près  de  417.000  compteurs  de  gaz  actifs  en 
Région  bruxelloise.  D'après  une  étude  du  service  de 
prévention  des  risques  de  Sibelga,  un  tiers  des 
installations  intérieures  de  gaz  sont  déficientes.  Les 
communes  de  la  première  couronne  ont  été  largement 
bâties avant la deuxième guerre mondiale, et même avant 
la  première.  Beaucoup  de  maisons  bruxelloises 
contiennent encore des tuyaux de gaz qui servaient à des 
manchons  d'éclairage.  Certains  existent  toujours  et  ne 
sont pas déconnectés des réseaux d'alimentation en gaz.

La réglementation relative à la sécurité des installations 
intérieures de gaz est de compétence fédérale. Un arrêté 
royal du 28 juin 1971 dispose en son article 48 qu' « à 
l'ouverture  du  compteur,  le  distributeur  de  gaz  s'assure 
que les installations intérieures sont étanches à la pression 
de  distribution.  De plus,  s'il  s'agit  d'une  installation ou 
partie  d'installation  neuve,  le  distributeur  exigera  de 
l'installateur une attestation de conformité de l'installation 
aux  prescriptions  des  normes NBN correspondantes  en 
vigueur. ». Des organismes de contrôle ont été agréés par 
le Roi pour vérifier le respect dudit article 48. Par la suite, 
tout  intervenant  (chauffagiste,  plombier,  installateur  de 
chauffe-eau, installateur de cuisine, installateur de salle de 
bain) doit respecter la législation fédérale contenue dans 
le livre IX du Code de droit économique. 

Il n'existe pas de contrôle de conformité systématique 
en  dehors  de  l'ouverture  d'un  compteur  ou  du 
renouvellement  d'une  installation.  L'étanchéité  n'est 
contrôlée  qu'à  l'ouverture  du  compteur.  Or,  les 
installations  de  gaz  vieillissent,  peuvent  être 
endommagées ou atteintes par la corrosion. 

L'orateur propose une solution au niveau régional, par 
le  biais  de  la  réglementation  PEB  relative  aux 
installations  de  chauffage.  Depuis  le  1er  janvier  2011, 
tout propriétaire d'une chaudière de plus de 20kW, qu'il 
loue son bien ou qu'il l'occupe, doit respecter de nouvelles 
exigences  et  faire  contrôler  son  installation  par  un 
professionnel. Le contrôle est prévu tous les ans pour les 
chaudières  à  mazout,  et  tous  les  trois  ans  pour  les 
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uitgevoerd.

Het besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering 
van 3 juni 2010 stelt die eisen vast.  Waaruit bestaat de 
periodieke controle?  Alle componenten van de ketel en 
het  afvoersysteem  voor  de  verbrandingsgassen  moeten 
worden  gereinigd  en,  in  voorkomend  geval,  moet  de 
brander  van  de  ketel  worden  afgesteld.  De 
verwarmingssystemen  moeten  uitgerust  zijn  met 
openingen voor verbrandingscontrole waarmee metingen 
van de verbrandingsgassen kunnen worden uitgevoerd.

De heer De Wolf haalt als voorbeeld een afzuigkap in 
een keuken aan.  Als de afzuigkap de dampen via een 
elektrisch  mechanisme  afleidt  naar  een  centrale 
verluchtingsleiding  waarin  ook  de  vervuilde  lucht  van 
een  boiler  wordt  uitgestoten,  kan  dat 
koolstofmonoxidevergiftiging veroorzaken.   Als iemand 
op dat moment een bad neemt en iemand anders begint te 
koken,  kunnen  de  CO2-dampen  die  worden 
teruggedrongen door de kookdampen, niet meer worden 
afgevoerd.

Bij een nieuwe installatie of bij de vervanging van een 
gasmeter  worden  controles  uitgevoerd  die   moeten 
voldoen  aan  federale  normen.  De 
volksvertegenwoordiger vraagt om de veiligheid van de 
binneninstallaties  waarop  thans  geen  enkele 
systematische  controle  wordt  uitgevoerd,  te  versterken. 
Zijn voorstel  van resolutie vraagt om op grond van de 
gewestelijke bevoegdheden inzake energieprestaties van 
gebouwen  het  besluit  betreffende  de 
verwarmingsinstallaties zo te wijzigen dat de periodieke 
controle op de verwarmingsketels wordt uitgebreid tot de 
leidingen  die  zich  tussen  de  gasmeter  en  de 
verwarmingsketel  bevinden.   Een  dergelijke  maatregel 
zal   energie  besparen,  verontreiniging  voorkomen  en 
terzelfder tijd de veiligheid van de installaties verhogen. 
Het  gaat  dus  wel  degelijk  om  een  gewestelijke 
bevoegdheid.  Aangezien de controle deel uitmaakt van 
het  onderhoud,  zal  dat  geen  extra  kosten  voor  de 
gezinnen met zich meebrengen.

II. Algemene bespreking

De heer Christian Magérus bevestigt dat de tekst juiste 
vragen  stelt,  maar  de  aangehaalde  cijfers  hebben geen 
enkele wetenschappelijke waarde.  De heren De Wolf en 
Pivin  “schatten”  dat  een  derde  van  de 
binnengasinstallaties defecten zou vertonen.

Gasinstallaties  die  niet  conform zijn  of  geïnstalleerd 
zijn door onbevoegden brengen risico's voor de huurders 
en omwonenden met zich mee.  De resolutie kaart niet 
zozeer het probleem van de eigenlijke installaties aan dan 
wel de kwesties die verband houden met de kwaliteiten 
van een eigenaar die begaan is met de veiligheid van zijn 

chaudières au gaz. 

L'arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-
Capitale du 3 juin 2010 précise ces  exigences. Que vise 
le  contrôle  périodique ?  Le  nettoyage  de  tous  les 
composants de la  chaudière et  du système d'évacuation 
des gaz de combustion, et  le cas échéant le réglage du 
brûleur  de  la  chaudière.  Les  systèmes  de  chauffage 
doivent être équipés d’orifices de mesure permettant les 
mesures sur les gaz de combustion. 

M. De Wolf cite l'exemple d'une hotte d'aspiration des 
vapeurs installée dans une cuisine. Si la hotte rejette ces 
vapeurs  par  un  mécanisme  électrique  dans  un  conduit 
d'aérat  central,  dans lequel aboutit  aussi  l'air  vicié  d'un 
chauffe-eau,  cela  peut  générer  une  intoxication  au 
monoxyde de  carbone.  Si  au même moment,  quelqu'un 
prend son bain et une autre personne fait la cuisine, les 
vapeurs de CO2, refoulées par les vapeurs de cuisson, ne 
peuvent plus être évacuées.

La  création  d'une  nouvelle  installation  ou  le 
remplacement d'un compteur donnent lieu à des contrôles, 
organisés par des normes fédérales. Le député demande à 
renforcer  la  sécurité  des  installations  intérieures,  pour 
lesquelles  aucun  contrôle  systématique  n'est  prévu  à 
l'heure  actuelle.  Sa  proposition  de  résolution  demande, 
sur  la  base  des  compétences  régionales  en  matière  de 
performance  énergétique  des  bâtiments,  de  modifier 
l'arrêté relatif aux installations de chauffage afin d'étendre 
le contrôle à la partie des tuyauteries comprises entre le 
compteur  de  gaz  et  le  générateur  de  la  chaleur,  la 
chaudière.  Une  telle  mesure  permettra  de  réaliser  des 
économies d'énergie, évitera la pollution et renforcera par 
la  même occasion  la  sécurité  des  installations.  Il  s'agit 
donc bien d'une compétence régionale. Le contrôle faisant 
partie de l'entretien, il n'occasionnera pas de surcoût pour 
les ménages.

II. Discussion générale

M.  Christian  Magérus  affirme  que  le  texte  pose  de 
bonnes  questions,  mais  que  les  chiffres  avancés  n'ont 
aucune  valeur  scientifique.  MM.  De  Wolf  et  Pivin 
« estiment » qu'un tiers des installations intérieures de gaz 
seraient déficientes.

Des installations de gaz non conformes ou installées par 
des  personnes  non  compétentes  entraînent  des  risques 
pour les locataires et les riverains. La résolution aborde 
moins le problème des installations proprement dites que 
les questions liées aux qualités d'un propriétaire attentif à 
la  sécurité  de  ses  locataires,  au  contrôle  interne  des 
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huurders,  met  de  interne  controle  van  de  syndici,  met 
ongezonde  woningen  en  met  de  huisjesmelkers.   De 
binnengasinstallaties  vallen  onder  de 
verantwoordelijkheid van de eigenaars.  Het is moeilijk 
om  zich  voor  te  stellen  dat  de 
verzekeringsmaatschappijen die controles op zich nemen. 
Zoals gepreciseerd wordt in het voorstel van resolutie, is 
het Gewest niet bevoegd voor de conformiteitscontroles.

De  heer  Ahmed  Mouhssin  is  het  ermee  eens  dat  de 
problemen die in het voorstel aan bod komen, reëel zijn. 
Er zijn ongevallen gebeurd.  De kwestie is niet hoeveel 
binnengasinstallaties  defecten  vertonen,  maar  welke 
overheid  daarvoor  bevoegd  is.   Dat  is  de  federale 
overheid.   Het  is  nuttiger  om  een  tekst  op  dat 
gezagsniveau in te dienen in plaats van te trachten die 
aangelegenheid  via  de  bevoegdheden inzake  leefmilieu 
naar het gewestelijk niveau toe te trekken.

De resolutie van het Waals Parlement1 heeft niet geleid 
tot een herziening van de Waalse regelgeving ter zake, 
maar wel tot een studie, die nog steeds aan de gang is. 
Het Brussels Gewest werkt mee aan die studie, waarvan 
de conclusies worden verwacht.

Gelet op de kwestie van het juiste gezagsniveau, lijkt 
het voorstel van resolutie voorbarig.  Het is beter om de 
conclusies  van  de  voornoemde  studie  af  te  wachten 
alvorens regelgevend op te treden.

Mevrouw  Sophie  Brouhon  is  het  eens  met  de  heer 
Mouhssin:  het  probleem is reëel  en de betrekkelijkheid 
van  de  statistieken is  geen  reden  om bij  de  pakken te 
blijven  zitten.   Elk  gezagsniveau  moet  de  adequate 
maatregelen treffen.

De volksvertegenwoordigster wijst erop dat ze minister 
Evelyne  Huytebroeck  al  geïnterpelleerd  heeft  over  de 
vervanging van de gasleidingen2.  Vandaag wordt er arm 
aardgas  verdeeld  in  Brussel.   Het  probleem  met  de 
bevoorradingszekerheid  heeft  evenwel  aangetoond  dat 
arm aardgas niet langer het aardgas van de toekomst is. 
Het Brussels Gewest zal niet alleen zijn installaties, maar 
heel  zijn  infrastructuur  –  van  de  transporteur  tot  de 
distributeur  –  moeten  aanpassen  om  rijk  aardgas  te 
kunnen leveren.  Hoe verhoudt die problematiek zich tot 
het voorstel dat op tafel ligt?  Moet men beginnen met 
het  verbeteren  van  de  bestaande  installaties  die  arm 
aardgas transporteren, terwijl ze over enkele jaren zullen 
moeten  worden  vervangen  om  rijk  aardgas  te  kunnen 
transporteren?

_____________

(1) Stuk 260 (2010-2011 – nr. 4, Waals Parlement, zitting 2010-2011.
(2)  Interpellatie  betreffende  «de  omvorming  van  het  laagcalorisch  naar  een 
hoogcalorisch gasnet in het Brussels Gewest», I.V. COM nr. 87 van 28 mei 2013.

syndics,  aux logements insalubres et  aux marchands de 
sommeil. Les installations intérieures de gaz relèvent de 
la  responsabilité  des  propriétaires.  Il  est  difficile 
d'imaginer que des compagnies d'assurance prennent ces 
contrôles  à  leur  charge.  Comme  précisé  dans  la 
proposition  de  résolution,  la  Région  n'a  pas  la 
compétence en matière de contrôles de conformité.  

M. Ahmed Mouhssin convient du fait que les problèmes 
abordés  dans  la  proposition  sont  réels.  Il  y  a  des 
accidents.  La  question n'est  pas  de savoir  quelle  est  la 
proportion  d'installations  intérieures  de  gaz  déficientes, 
mais qui est l'autorité compétente. C'est l'autorité fédérale. 
Il  est  plus  utile  de  déposer  un  texte  à  ce  niveau  de 
pouvoir, plutôt que de s'évertuer à rechercher un critère 
de  rattachement  régional  par  le  biais  des  compétences 
environnementales.

La résolution du Parlement wallon1 n'a pas donné lieu à 
une révision de la réglementation wallonne en la matière. 
Elle a en revanche donné lieu à une étude, qui est toujours 
en cours. La Région bruxelloise est associée à cette étude, 
dont on attend les conclusions. 

Compte tenu de l'obstacle du niveau de compétence, la 
proposition  de  résolution  apparaît  prématurée.  Il  est 
préférable d'attendre les  résultats  de l'étude  mentionnée 
ci-dessus  avant  d'entreprendre  toute  démarche 
réglementaire.

Mme  Sophie  Brouhon  partage  l'affirmation  de  M. 
Mouhssin :  le  problème  est  réel  et  la  relativité  des 
statistiques  ne  doit  pas  justifier  une  inaction  dans  ce 
domaine.  Chaque  niveau  de  pouvoir  doit  prendre  les 
mesures adéquates. 

La  députée  rappelle  qu'elle  avait  déjà  interpellé la 
ministre Evelyne Huytebroeck à propos du remplacement 
des  conduites  de  gaz2.  Aujourd'hui,  Bruxelles  est 
alimentée en gaz pauvre. La problématique de la sécurité 
d'approvisionnement  a  cependant  montré  que  le  gaz 
pauvre n'est plus un gaz d'avenir. La Région bruxelloise 
devra  adapter  non  pas  ses  installations,  mais  toute  son 
infrastructure  –  du  transporteur  jusqu'au  distributeur  – 
afin  de  pouvoir  fournir  du  gaz  riche.  Comment  cette 
problématique  est-elle  mise  en  parallèle  avec  la 
proposition aujourd'hui sur la table ? Doit-on commencer 
par améliorer les installations existantes qui transportent 
du gaz pauvre, alors que dans quelques années il faudra 
les remplacer afin de pouvoir transporter du gaz riche ? 

_____________

(1) Doc. 260 (2010-2011) – n° 4, Parlement wallon, session 2010-2011.
(2)  Interpellation  concernant  la  conversion  du  réseau  gazier  à  faible  valeur 
calorifique en un réseau à haute valeur calorifique en Région bruxelloise,  C.R.I. 
COM n° 87 du 28 mai 2013.
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De  heer  Vincent  De  Wolf  benadrukt  dat  het  Waals 
Parlement  een  tekst  heeft  aangenomen  die  dezelfde 
richting uitging, te weten de resolutie van 18 mei 2011. 
Kan men immobilisme verantwoorden met als argument 
dat  een  regering  geen  gevolg  heeft  gegeven  aan  de 
resolutie van een parlement?

De volksvertegenwoordiger bevestigt dat Sibelga werd 
geraadpleegd over de technische aspecten en zijn voorstel 
van resolutie steunt.  Het gaat er enkel om een resolutie 
aan  te  nemen om de  veiligheid  van  de  Brusselaars  te 
garanderen.

Het  is  niet  logisch  dat  men  zich  achter  een 
bevoegdheidsprobleem  verschuilt,  terwijl  het  Waals 
Parlement  een soortgelijke  resolutie  heeft  aangenomen, 
hoewel het  op dat  gebied niet  meer bevoegdheden dan 
het Brussels Gewest heeft.

Het verbaast de heer Ahmed Mouhssin dat de federale 
overheid,  gelet  op  de  ernst  van  de  situatie,   niet  de 
noodzakelijke maatregelen treft.   Het  staat  de MR vrij 
een wetsvoorstel op federaal niveau in te dienen.  Het zal 
tot  veel  concretere  resultaten  leiden.   De  maatregelen 
moeten  worden  genomen  op  het  niveau  waar  ze  het 
efficiëntst zullen zijn.

De  heer  Emmanuel  De  Bock  vindt  dat  het  ene  het 
andere niet uitsluit.  Hij voegt eraan toe dat de groenen 
zich op federaal niveau tegen zo'n tekst zullen verzetten.

De heer Ahmed Mouhssin betwist die bewering.

Mevrouw Béatrice Fraiteur steunt het voorstel van de 
heren Vincent De Wolf en Philippe Pivin.  Ook al is de 
aangelegenheid  in  kwestie  hoofdzakelijk  een  federale 
bevoegdheid, toch mogen de gewestelijke gekozenen niet 
passief  blijven  in  hun  eigen  assemblee.   Het  Waals 
Gewest  heeft  een  tekst  over  de  veiligheid  van  de 
installaties aangenomen.

De cijfers zijn weliswaar niet erg duidelijk, maar niets 
belet  de  meerderheid  om amendementen  in  te  dienen, 
teneinde  het  voorstel  van  resolutie  aan te  vullen en te 
verrijken.   Het  is  betreurenswaardig  dat  een  tekst  die 
door  de  oppositie  wordt  ingediend,  systematisch  wordt 
verworpen  door  de  meerderheid,  hoewel  hij  door 
dezelfde  meerderheid  in  een  ander  gewestparlement 
wordt goedgekeurd.

De heer Vincent De Wolf betreurt dat zijn voorstel van 
resolutie hetzelfde lot zal ondergaan als de andere teksten 
die zijn fractie heeft ingediend.  Als de wijziging van het 
gewestelijk besluit één enkel leven zou redden, zou dat al 
een stap  in de  goede richting zijn.   De cijfers  werden 
verstrekt door de dienst voor preventie van risico's bij het 
gebruik van aardgas van Sibelga.  Men weet hoe dan ook 
dat het risico groot is, omdat er geen controle bestaat op 
de  binnengasinstallaties  die  zich  achter  de  gasmeter 

M. Vincent De Wolf souligne qu'au Parlement wallon, 
un texte qui allait dans le même sens a été voté. C'est la 
résolution du  18 mai 2011. Peut-on justifier une attitude 
immobiliste  en  tirant  argument  du  fait  qu'un 
gouvernement  n'a  pas  donné  suite  à  la  résolution  d'un 
parlement ? 

Le député affirme que Sibelga, consultée sur les aspects 
techniques, soutient sa proposition de résolution. Il s'agit 
uniquement d'adopter une résolution dans le but d'assurer 
la sécurité des Bruxellois. 

Il  n'est  pas  logique  de  se  retrancher  derrière  un 
problème de compétence, alors que le Parlement wallon a 
adopté  une  résolution  similaire  sans  détenir  plus  de 
compétences dans ce domaine que la Région bruxelloise. 

M. Ahmed Mouhssin s'étonne que l'autorité fédérale ne 
prenne pas  les mesures  nécessaires,  vu la gravité  de la 
situation. Il est loisible au MR de déposer une proposition 
de loi à ce niveau de pouvoir.  Elle débouchera sur des 
résultats  bien plus  concrets.  Il  convient  de  prendre des 
mesures là où elles seront le plus efficaces.

M. Emmanuel De Bock estime que l'un n'empêche pas 
l'autre. Il  ajoute qu'au niveau fédéral, le parti écologiste 
s'opposera à un tel texte.

M. Ahmed Mouhssin conteste cette affirmation.

Mme Béatrice Fraiteur appuie la proposition de MM. 
Vincent De Wolf et Philippe Pivin. Même si la matière est 
principalement  de  compétence  fédérale,  les  élus 
régionaux ne doivent pas rester inactifs dans leur propre 
assemblée. La Région wallonne a adopté un texte relatif à 
la sécurité des installations. 

Si les chiffres ne sont pas assez précis, rien n'empêche 
la  majorité  de  déposer  des  amendements  afin  de 
compléter et d'enrichir la proposition de résolution. Il est 
regrettable  qu'un  texte  déposé  par  l'opposition  soit 
systématiquement  rejeté  par  la  majorité,  alors  qu'il  est 
adopté par la même majorité au sein d'un autre parlement 
régional.

M.  Vincent  De  Wolf  regrette  que  sa  résolution  soit 
appelée à subir le même sort que les autres textes déposés 
par  son  groupe.  Si  la  modification  de  l'arrêté  régional 
permettait  de  sauver  une  seule  vie,  ce  serait  déjà  une 
avancée.  Les  chiffres  ont  été  fournis  par  le  service  de 
prévention  des  risques  en  matière  d'utilisation  du  gaz 
naturel de Sibelga. Quoi qu'il en soit, on sait qu'à défaut 
de contrôle des installations intérieures de gaz situées au-
delà du compteur, le risque est important. Il est possible 



A-267/2 – 2013/2014 6 A-267/2 – 2013/2014

bevinden.   Het  is  mogelijk  om het  gewestelijk  besluit 
betreffende de verwarmingsinstallaties  te  wijzigen.  De 
meerderheid  weigert  dat  en  draagt  daarvoor  de 
verantwoordelijkheid.

De  heer  Ahmed  Mouhssin  benadrukt  dat  de 
verantwoordelijkheid  voor  die  installaties  een  federale 
bevoegdheid is.   Er  moet  een tekst  op federaal  niveau 
worden ingediend.

De heer  Vincent De Wolf  is  het  daar  niet  mee eens. 
Niets belet om gewestelijke initiatieven te nemen.

III. Bespreking van de consideransen en 
streepjes van het verzoekend gedeelte

en stemmingen

Consideransen

De consideransen lokken geen commentaar uit.

Stemming

De consideransen worden verworpen met 8 stemmen 
tegen 5.

Streepjes van het verzoekend gedeelte

De streepjes van het verzoekend gedeelte  lokken geen 
commentaar uit.

Stemming

De  streepjes  van  het  verzoekend  gedeelte  worden 
verworpen met 8 stemmen tegen 4, bij 1 onthouding.

IV. Stemming over het geheel

Het voorstel van resolutie wordt in zijn geheel verworpen 
met 8 stemmen tegen 4, bij 1 onthouding.

*
* *

Mevrouw  Sophie  Brouhon  verantwoordt  haar 
onthouding.  Het voorstel bevat goede maatregelen, maar 
houdt geen rekening met de onvermijdelijke wijzigingen 
die  binnen tien jaar  moeten  worden  aangebracht  in  de 
gasinstallaties en -leidingen om over te schakelen van de 
levering  van  arm  aardgas  naar  de  levering  van  rijk 
aardgas.   Het  is  de  bedoeling  om  het  hele  net  te 
verbeteren  en  te  moderniseren,  maar  als  men  niet 
vooruitloopt  op  die  verandering,  bestaat  het  risico  dat 
men tweemaal hetzelfde werk doet.

de  modifier  l'arrêté  régional  relatif  aux  installations  de 
chauffage.  La majorité refuse de le faire et  en porte la 
responsabilité.

M. Ahmed Mouhssin souligne que la responsabilité de 
ces  installations  relève  de  l'autorité  fédérale.  C'est  au 
niveau fédéral qu'il y a lieu de déposer un texte.

M.  Vincent  De  Wolf  exprime  son  désaccord.  Rien 
n'empêche de prendre des initiatives au niveau régional.

III. Discussion des considérants et
des tirets du dispositif

et votes

Considérants

Les considérants ne suscitent aucun commentaire.

Vote

Les considérants sont rejetés par 8 voix contre 5.

Tirets du dispositif

Les tirets du dispositif ne suscitent aucun commentaire.

Vote

Les tirets du dispositif  sont rejetés par 8 voix contre 4 
et 1 abstention.

IV. Vote sur l'ensemble

La  proposition  de  résolution  dans  son  ensemble  est 
rejetée par 8 voix contre 4 et 1 abstention.

*
* *

Mme  Sophie  Brouhon  justifie  son  abstention.  La 
proposition prévoit de bonnes mesures, mais elle ne tient 
pas compte des changements inévitables qu'auront à subir 
tant les installations que les conduites de gaz d'ici moins 
de dix ans, pour passer de la livraison de gaz pauvre à la 
livraison de gaz riche. Dans l'optique d'une amélioration 
et d'une modernisation de l'ensemble du réseau, à défaut 
d'anticiper un tel changement, on risque de faire deux fois 
le même travail. 
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  Vertrouwen wordt  geschonken aan de  rapporteur  
voor het opstellen van het verslag.

De Rapporteur, De Voorzitter,

Ahmed MOUHSSIN Ahmed EL KTIBI

 Confiance est faite au rapporteur pour la rédaction  
du rapport.

Le Rapporteur, Le Président,

Ahmed MOUHSSIN Ahmed EL KTIBI
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